
 دو مرحله تست از 
مسافران پاریس

کمیتــه ملی المپیک بــرای کنترل 
مــی بــه  دوپینــگ کاروان اعزا
بازی هــای المپیــک پاریــس دو 
مرحله نمونه گیری از ورزشــکاران 
ایــن کاروان در دســتور کار قــرار 
داده است. از آنجا که ورزشکاران 
ً در فهرســت  مــا لزا لمپیکــی ا ا
»RTP« نیســتند بنابرایــن کنترل 
دوپینــگ این دســته ورزشــکاران 
بــه صــورت مجــزا در برنامه ســتاد 
 ملــی مبــارزه بــا دوپینــگ قــرار 
مــی گیــرد. بعضــاً ورزشــکاری 
شــانس قطعــی کســب ســهمیه 
اســت امــا هنوز ســهمیه ای به نام 
او ثبت نشده است یا در رشته ای 
کســب سهمیه انجام می شود اما 
ســهمیه موردنظــر به کشــور داده 
می شــود و هنوز ورزشکار صاحب 
آن مشــخص نیســت. بنابرایــن 
در اردوهــای آماده ســازی تعــداد 
بیشــتری ورزشــکار حضور دارند. 
نــادو در راســتای کنتــرل دوپینگ 
کاروان المپیــک از همــه ایــن 
ورزشــکاران کــه بعضــاً المپیکــی 
هســتند و بعضاً شــانس المپیکی 
نه گیــری  نمو  ، نــد ر ا د ن  شــد
می کند.همچنیــن در فاصلــه ۵ 
مــاه مانده بــه بازی هــای المپیک 
تســت گیری آغــاز می شــود و تــا 
یــک مــاه پیــش از بازی هــا ادامــه 
دارد. ســپس نمونه گیری هــا در 
پروســه عــادی بــرای آزمایشــگاه 
قطــر ارســال می شــود تــا نتیجــه 
آن مشخص شــود. نمونه گیری و 
کنتــرل دوپینگ بــه صورتی انجام 
می شــود کــه در فاصلــه دو ســه 
هفتــه تــا پیــش از اعــزام کاروان 
ایــران، دو مرحلــه نمونه گیــری 
انجــام شــده و نتایــج آن هــم 

مشــخص شــده باشــد.

 
 پیست توچال 

به صورت محدود 
بازگشایی شد

بــا توجــه بــه بارش هــای خــوب 
روزهــای اخیــر پیســت اســکی 
توچــال بــه صــورت محــدود برای 
افــراد مبتــدی و تحــت آمــوزش از 
هشــتم دی مــاه بازگشــایی شــد. 
بــا بارش هایــی کــه در روزهــای 
آینــده پیــش روســت، پیســت 
اســکی بین المللــی توچــال بــه 
زودی افتتــاح می شــود و بــرای 
اســتفاده عمــوم مردم از پیســت 
و فضــای برفی کوهســتان امکان 
اجاره وســایل بصورت حضوری و 
آنلایــن از مدرســه اســکی توچال 

فراهــم شــد.

حمایت دختران 
کاراته  از ورزشکار 

فلسطینی
بانوان ملی پــوش کاراته کای ایران 
حمایت خود را از دختر کاراته  کای 
فلســطینی کــه پــای خــود را در 
حمــلات رژیــم صهیونیســتی از 
دســت داده اســت، اعلام کردند.
در جریان حملات وحشیانه رژیم 
صهیونیســتی بــه مــردم مظلــوم 
غزه، نغم ابوســمره کاراته کای تیم 
ملــی بانوان فلســطین کــه یکی از 
امیدهــای این کشــور برای کســب 
افتخــار در میادیــن جهانــی بــود با 
حملــه هوایــی به منزل شــان، پای 
راســت خــود را از دســت داد تــا 
وداعــی تلخ با رؤیای قهرمانی خود 
در میادیــن کاراته داشــته باشــد.

در پــی ایــن اتفاق تلــخ، تعدادی از 
بانــوان کاراتــه کای ایران در فضای 
مجــازی ضمــن محکومیــت ایــن 
اقــدام، حمایــت خــود را از ایــن 
کاراته کای فلسطینی اعلام کردند 
و خواستار توجه فدراسیون جهانی 
کاراتــه بــه وضعیت نغم ابوســمره 
تــه کای  را یــن کا شــدند. پــدر ا
ز فدراســیون  فلســطینی نیــز ا
جهانــی و آســیایی خواســت بــه 
دختر او که از ناحیه ســر نیز دچار 
آســیب دیدگی شده کمک کنند تا 
بتوانــد پــس از درمــان بــه فعالیت 

ورزشــی بپــردازد.

 zخبر

امین اسماعیل نژاد

ستاره تمام نشدنی ورونای ایتالیا

امیـــن اســـماعیل نـــژاد ســـتاره ایرانـــی تیـــم والیبـــال ورونـــا در هفتـــه 
دوازدهـــم ســـوپرلیگ ایتالیـــا بـــا درخشـــش تیمـــش را برنـــده کـــرد.

 او در بـــازی تیمـــش مقابـــل تارانتـــو کـــه  3- یـــک و بـــا امتیـــازات ۲۶ - ۲۴، 
۲۵ - ۱۲، ۲۰ - ۲۵ و ۲۵ - ۱۵ برنـــده شـــد، ۱9 امتیـــاز گرفـــت، ۱۶ امتیـــاز از 
حملـــه، دو امتیـــاز دفـــاع و یـــک امتیـــاز از ســـرویس و بهتریـــن بازیکـــن 

زمیـــن شـــد.

 حسین وفایی

سه چالش با شروع سال جدید میلادی

حسین وفایی تنها اسنوکرباز حرفه ای ایران، با شروع سال جدید میلادی، 
ســه چالــش جــذاب پیــش رو دارد. اســنوکرباز ۱9 رنکینــگ جهانــی ، کارش 
را فــردا بــا حضــور در مســابقه تــور حرفــه ای جهــان  اســتارت می زنــد. البتــه 
وفایــی ۲۶ دی مــاه بــا متیــو ســلت بــازی دارد و بعد بهمن ماه پــا به انتخابی 
آزاد جهانــی می گــذارد و 3 بهمــن مــاه بــا لیام پولین مســابقه می دهد و بعد 

بــه مســابقه انتخابــی آزاد ولز می رود.

  هادی رضایی:

 به خاطر والیبال نشسته انصراف دادم

هادی رضایی ســرمربی باســابقه و توانمند تیم ملی والیبال نشســته مردان، با 
انصــراف از کاندیداتوری ریاســت فدراســیون ورزش های جانبــازان و توان یابان 
گفــت: »مــن اگر رئیس می شــدم، ممکن بود والیبال نشســته برای پارالمپیک 
با مشکل مواجه شود، به همین دلیل تصمیم گرفتم انصراف بدهم و تمرکزم 
را روی والیبــال نشســته بگــذارم. مــن  بــرای آرامــش انتخابــات ترجیح می دهم 

در شــرایط کنونــی صحبــت نکنم و بعد از انتخابــات صحبت خواهم کرد.«

 zگفت و گو

به آرامش دور از والیبال نیاز داشتم

محمودی: معروف مربی 
جذابی برای تیم ملی می شود
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 چطور در پدل 
سرمایه گذاری 

کردی ؟
ً طـرف  مـن صرفـا
پـدل نرفتـم، بلکـه 
روی دهکـده ورزشـی 
ی  ر ا یه گذ ما سـر
ز  فـا م کـه در  کـرده ا
اول آن، دو زمیـن پـدل، 
تنیـس، والیبـال سـاحلی 
و فوتبـال چمنـی تـا عیـد بـه  
بهره بـرداری می رسـد. در 
فـاز دوم هـم اسـتخر و سـالن 
چنـد منظـوره داریـم. بنابرایـن 
مجموعه من تنها مختص پدل نیست 
و یک دهکده جمع و جور ورزشی است.

 پس در ورزش ماندگار هستی؟
شـک نکنید من فعالیتم را در ورزش ادامه 
می دهـم. بـه هـر حـال علاقـه مـن بـه ورزش 
بـود و از وقتـی یـادم می آیـد در ورزش بـودم 
و شـغلم ورزش بـود و حـالا کـه دیگـر بازیکن 

نیسـتم هـم در ایـن فضـا کار می کنـم.
 قصه مربیگری ات بعد از خداحافظی 

از دنیای قهرمانی چه شد؟
قضیه این است که با خداحافظی از دنیای 
قهرمانـی، مـن حتـی مـدرک مربیگـری هـم 

مگر می شود اسم والیبال بیاید 
و خاطره بازی های درخشان 
سوپراستار ایران در ذهن ها 
تداعی نشود؟ حرف از شهرام 
محمودی، پشت خط زن سابق 
تیم ملی والیبال ایران است. 
او که این روزها خیلی در 
والیبال آفتابی نمی شود و 
بعد از خداحافظی اش از 
دنیای توپ و تور فاصله 
گرفته. فاصله برای به 
دست آوردن آرامش. 
با این حال او خودش 
را جدای از ورزش و 
والیبال نمی داند. 
اگرچه قید پیشنهاد 
دستیاری در 
تیم های لیگی 
را هم زد. 
سوپراستار 
والیبال البته این 
روزها مشغول 
ساخت دهکده 
ورزشی است 
که فاز اول 
آن تا عید به 
بهره برداری 
می رسد.

گرفتـم و یکـی دو پیشـنهاد هـم بـرای دسـتیاری 
داشـتم امـا قبـول نکـردم. در واقـع والیبـال را 
بـرای مدتـی کنـار گذاشـتم. دوسـت داشـتم 
دور از والیبـال آرامـش داشـته باشـم. امـا حـالا 
می خواهـم اگـر فرصـت پیـش بیایـد و موقعیـت 

خـوب باشـد حتمـاً مربیگـری را تجربـه کنـم.
 از نسل طلایی والیبال ایران تنها عادل 

غلامی به جمع مربیان اضافه شد و 
دستیار محمد وکیلی در تیم نوجوانان 

بود.
من هم پیشـنهاد داشـتم ولی باید بسـتر فراهم 
باشـد. امـا مطلـب مهـم ایـن اسـت کـه دلـم 
می خواسـت در فرصـت دوره گـذر از بازیکنـی 
بـه مربیگـری، آرامـش پیـدا کنـم امـا اول بایـد 
شـرایط فراهـم شـود تـا راحت تـر کار کنـم. به هر 
حال هر کس ایده و چهارچوبی دارد، باید ببینم 
کجا برایم مفید است و با افکارم سازگار باشد. 
شـک نکنیـد دیـر یـا زود ایـن اتفـاق می افتـد امـا 

چـه زمـان و چگونـه، آن را نمی دانـم.  
 با پایان دوره ریاست داورزنی، شرایط 

فدراسیون را چطور ارزیابی می کنی؟
بایـد ایـن شـرایط هـر چـه زودتـر درسـت شـود. 
درسـت اسـت کـه مـن دیگـر والیبـال بـازی 
بـت  ً از صمیـم قلـب با قعـا مـا وا نمی کنـم ا
ایـن وضعیـت ناراحتـم چـرا کـه بـرای والیبـال 
زحمـات زیـاد کشـیده اند و خـون دل های زیادی 
خورده اند و نباید روزهای بد دوباره تکرار شود.

 چطور؟
بـا ایـن شـرایط همـه والیبـال بـه ویـژه تیـم ملـی 
لطمـه بزرگـی می خـورد. حـالا تیـم ملـی شـرایط 
مناسـبی نـدارد و بایـد بـرای بهبـود وضعیـت 
تفکـر جدیـد و برنامه ریـزی باشـد تـا والیبـال سـر 
و سـامان بگیـرد و بـه تبـع آن اوضـاع لیـگ برتـر 

هـم رو بـه راه شـود.
 لیگ برتر والیبال را چطور دیدی؟

درسـت اسـت کـه بازیکنـان در تیم هـا تقسـیم 
شـده اند امـا کیفیـت لازم را نـدارد، چـرا کـه کـوچ 
یکسری از بازیکنان به خاطر شرایط اقتصادی 
و بـازی در لیگ هـای خارجـی، کیفیـت لیـگ برتر 
والیبـال را پاییـن آورده اسـت. اگـر مـا بازیکنان را 
حفـظ نکنیـم و راه را بـرای حضـور بازیکنـان تـراز 
اول خارجـی در تیم هـا بـاز نکنیـم، شـاید لیـگ 

افـت شـدیدی کنـد.
 اما مربیان  لیگی از بازی های نزدیک 

تیم ها راضی هستند.
درسـت اسـت کـه تقسـیم بازیکنـان در تیم هـا 
خیلـی از بازی هـا را جـذاب کـرده، چـرا کـه تیم هـا 
بهـم نزدیـک شـده اند امـا صـرف جذابیـت 
نبایـد مدنظـر باشـد و بایـد کیفیـت لیـگ را هـم 
بـالا ببریـم تـا کیفیـت تیـم ملـی هـم بـالا بـرود. 

امیـدوارم ایـن اتفاقـات بیفتـد. هـر چنـد اول 
باید تکلیف فدراسیون زودتر مشخص شود.

 چطور؟
مـا ایـن تجربـه تلـخ را قبـلاً هـم داشـتیم. زمانـی 
که آقای داورزنی دو سال به وزارت ورزش رفت 
همـه دیدنـد آن دو سـال والیبـال چـه لطمـه ای 
خـورد. مادامـی کـه فدراسـیون بـدون رئیـس 

باشـد، مشـکلات بیشـتر و بیشـتر می شـود.
 تیم ملی را چطور می بینی؟

باید برنامه ریزی دقیق و درستی انجام دهیم، 
بـه هـر حـال لیـگ ملت هـای 2024 آخریـن 
فرصـت تیـم ملـی بـرای تکرار سـهمیه المپیک 
پاریـس اسـت. اگرچـه تکرار سـهمیه بـرای تیم 
ملـی والیبـال کار خیلـی خیلـی سـختی اسـت. 
حالا هم دیر شده اما باید همه چیز مشخص 
شود تا از یک فرصت کوچک بهترین استفاده 
را ببریـم تـا بلکـه تیـم بـرای سـومین بـار بـه 

المپیـک برسـد.
 تو بعد از ولاسکو، یکی از منتقدان 

استفاده از مربی خارجی در تیم ملی 
بودی و همیشه به حضور مربی ایرانی در 
تیم ملی اعتقاد داشتی. بعد از تجربه تلخ 

تیم ملی با بهروز عطایی، هنوز هم روی 
حرف خودت هستی؟

حـالا فدراسـیون چهـار گزینه خیلی خوب برای 
سـرمربیگری تیـم ملـی دارد کـه اگـر ترکیـب 
خوبـی چیـده شـود تـا با هـم کار کنند می توانند 
دوبـاره پرچـم را بـالا ببرنـد. مـن جـزو کسـانی 
بـودم کـه بـا حمایـت از مربـی ایرانـی خیلـی 
انتقـاد متوجهـم شـد، امـا بـاز هم معتقـدم باید 
از سرمایه ها استفاده کرد. من معتقدم مربی 
خارجی باید تاپ دنیا باشد وگرنه بدتر عقبگرد 
می کنیـم. تنهـا مربیـان تـاپ دنیـا می تواننـد بـه 
والیبـال مـا کمـک کننـد و بـس. مربـی ای کـه 
سـطح پایینی دارد نمی تواند چیزی به والیبال 

مـا اضافـه کنـد و حضـورش فایـده نـدارد.
 با اضافه کردن اسم سعید معروف در 

لیست گزینه های سرمربیگری موافقی؟ 
سعید معروف گزینه جذابی برای سرمربیگری 
تیـم ملـی اسـت، بـه شـرط اینکـه برنامه ریـزی 
صحیـح داشـته باشـد و کادر قـوی. بـه هـر 
حـال سـعید خیلـی باهـوش اسـت و کارش را 
بلـد اسـت، امـا مهـم ایـن اسـت کـه چـه کادری 
داشـته باشـد، بـا چـه برنامـه ای؟ مـن همیشـه 
بـه قضایـا نـگاه مثبتـی داشـتم. اگـر تغییـرات 
خوبـی بـه وجـود آیـد و کادر وزن سـنگین تری 
داشـته باشـد، بـا یـک مدیریـت خـوب شـک 
نکنیـد وضعیـت بهتـر می شـود. امیـدوارم از 
اتفاقـات تلـخ درس بگیریـم تـا در آینـده نتایـج 

خوبـی رقـم بخـورد.

مربیان 
خارجی تیم 

ملی باید تاپ 
دنیا باشند


